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Folketingets Finansudvalg  

Christiansborg 

11. december 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 94 til L1 af 25. november 

2020 stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S)  

Spørgsmål  

Vil ministeren oplyse, hvor meget udgifterne til ældrepleje skal stige, hvis der skal 

oprettes plejehjemspladser i et tilstrækkeligt omfang til, at der konstant er 10-15 

pct. ledig kapacitet? 

Svar 

Til besvarelsen af udvalgets spørgsmål er der indhentet bidrag fra Sundheds- og 

Ældreministeriet, der har svaret følgende:  

” Der var i 2019 ca. 43.000 plejehjemspladser på landsplan (samlet set for hhv. 

plejehjem efter § 192 i serviceloven, plejeboliger fortrinsvis til ældre og friplejebo-

liger) ifølge Danmarks Statistik.  

Sundheds- og Ældreministeriet har ikke kendskab til opgørelsesmetoder af ledig 

kapacitet af den nuværende kapacitet af plejehjemspladser samt prisen for én ple-

jehjemsplads. En kapacitet på 10-15 pct. af antallet af plejehjemspladser i 2019 

svarer til mellem 4300 og 6500 frie plejehjemspladser på landsplan.” 

 

Med venlig hilsen 

 

Morten Bødskov 

Fungerende finansminister 

Finansudvalget 2020-21
L 1 endeligt svar på spørgsmål 94 

Offentligt
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